

Autonomous Skills	مهارات التعلم الذاتي
What is it?	ما هي؟
<p>ELS1104 'Autonomous Skills' is a multiple step component that guides students to autonomously integrate new lexis and themes presented through reading into their writing. At home, students are guided to approach the targeted reading as a lexical source of language by using online sources as well as the reading's context to decipher the meaning from the text. Newly acquired vocabulary is then incorporated into the students' lexis through writing. As part of the alternative assessment, learners use their instructor's feedback to review and develop their writing.</p>	<p>هذا النشاط مبني على عدة مراحل بهدف ارشاد الطلاب/الطالبات لاستعمال كلمات جديدة ومواضيع جديدة من خلال النص في كتاباتهم بطريقة التعلم الذاتي. يتم ذلك في البيت من خلال ارشاد الطلاب لاستعمال النص كمرجع للكلمات الجديدة وذلك من خلال استعمال الموارد الالكترونية والنص لتحليل الكلمات من النص. ومن ثم استعمال الكلمات الجديدة في جمل مفيدة يكتبها الطالب بنفسه. وكجزء من التقييم الذاتي فان المتعلم سيقوم باخذ تعليق المدرس/ة على جملهم لكي يقومو بتطوير مهارة الكتابة.</p>
Instructor's Responsibility	مسؤولية المدرس/ة
<ol style="list-style-type: none"> 1. Direct your student to complete the targeted reading by: <ol style="list-style-type: none"> a. Reading the text for the main idea at first. b. Underlining new vocabulary within the text. c. Adding the new vocabulary into their portfolios. d. Using the context of the reading and Oxford's online learners' dictionary to identify the meaning of the words in their list. e. Using the words in their list to write sentences. f. Re-reading the targeted reading and completing its related activities. 2. In class, have students discuss the reading share peer-feedback regarding by any questions they may have related to the targeted reading. 3. Check students' vocabulary lists (at least 10 words per reading) and the related sentences at the end of the module. 4. Provide feedback on the written sentences and return the portfolios to students. 5. In class, go over the most common mistakes found in students' writing. 	<ol style="list-style-type: none"> ١. توجيه الطلبة الى اكمال النص المخصص عن طريق: <ol style="list-style-type: none"> (a) قراءة المقطع لاستخلاص الفكرة الرئيسية (b) تحديد الكلمات الجديدة في النص (c) نسخ الكلمات الجديدة لملف أعمالهم الشخصية (d) استخدام النص وقاموس او كسفورد للمتعم على الانترنت وذلك للحصول على معاني الكلمات التي اختاروها (e) كتابة جمل كاملة مستخدمين الكلمات التي اختاروها (f) قراءة النص مرة اخرى وحل التمارين المتعلقة به ٢. داخل الصف قم باعطاء الطلاب الفرصة لمناقشة النص مع أقرانهم وقم بتشجيعهم على مساعدة بعضهم البعض بما يخص أي أسئلة يمكن أن تواجههم خلال النص ٣. قم بالتأكد من قائمة الكلمات التي اختاروها (يجب أن تكون عشر كلمات على الأقل) والتأكد من الجمل التي قاموا بكتابتها وذلك بنهاية الوحدة الدراسية ٤. قم بكتابة أي تعليق قد تراه مناسباً على الجمل المكتوبة وقم بارجاع ملفات الأعمال الشخصية للطلاب/الطالبات ٥. في الصف، قم بمراجعة الأخطاء الشائعة التي تمت ملاحظتها في ملفات الأعمال الشخصية

Student's Responsibility	مسؤولية الطالب/ة
<p>1. At home, complete the targeted reading by:</p> <ol style="list-style-type: none"> Reading the text for the main idea at first. Underlining new vocabulary within the text. Adding the new vocabulary into your portfolio. Use the context of the reading and Oxford's online learners' dictionary to identify the meaning of the words in your list. Use the words in your list to write sentences. Re-read the targeted reading and complete its related activities. <p>2. In class, discuss the reading with your peers and give them feedback regarding any questions they may have on the targeted reading.</p> <p>3. Hand in your portfolio to your instructor for feedback on your writing.</p> <p>4. Plagiarism and academic dishonesty will lead to the rejection of your work.</p>	<p>١. اكمل النص المستخدم عن طريق:</p> <ol style="list-style-type: none"> اقرا المقطع لاستخلاص الفكرة الرئيسية قم بتحديد الكلمات الجديدة في النص قم بنسخ الكلمات الجديدة لملف أعمالك الشخصي قم باستخدام النص وقاموس أوكسفورد للمتعلم على الإنترنت وذلك للحصول على معاني الكلمات التي اخترتها قم بكتابة جمل كاملة مستخدما الكلمات التي اخترتها قم بقراءة النص مرة أخرى وحل التمارين المتعلقة به <p>٢. داخل الصف قم بمناقشة النص مع أقرانك وقم بمساعدتهم بما يخص أي أسئلة يمكن أن تواجههم خلال النص</p> <p>٣. قم بتسليم ملف أعمالك الشخصي للمدرس/ة لكي يقوموا بمراجعة ما كتبته</p> <p>٤. النسخ الكامل من مكان آخر وعدم الأمانة الأكاديمية سيؤدي إلى رفض عملك.</p>